



## Dansk Kano og Kajak Forbund - Bestyrelsesmøde Tirsdag d. 3. september 2024 i Brøndby

### Deltagere:

Tom Faurschou (TF)

Kristian Nielsen (KNI)

Louise Jørgensen (LJO)

Jepp Jørgensen (JJ)

Malene Hjorth (MHJ), referent

Anni Grøndal (AGO)

Tommas Nielsen (TNI)

Peter H Engel (PHE)

Christian Jacobsen (CJ)

Nina Øverberg (NIO)

Afbud: Peter Engel

## Dagsorden

Emner tilføjes ved at kopiere en emneside nede i teksten. Bevar typografi og opdatér indholdsfortegnelse.

<a href="#">Dagsorden</a>	1
<a href="#">1. Godkendelse af referat</a>	2
<a href="#">2. Godkendelse af dagsorden</a>	2
<a href="#">Diskussion:</a>	3
<a href="#">3. Årsmøde 2024</a>	3
<a href="#">4. Konkurrencekalender</a>	4
<a href="#">5. Budgetproces 2025</a>	5
<a href="#">6. Samarbejde om bæredygtighed &amp; faciliteter</a>	6
<a href="#">Beslutning:</a>	8
<a href="#">7. Deltagelse på DIF budgetmøde</a>	8
<a href="#">8. Tilpasning af praksis uddannelse IPP og Instruktør</a>	9
<a href="#">9. Vedtagelse af DKF DGI samarbejde 2025 -&gt;</a>	10
<a href="#">10. Principbeslutning medejerskab af IP selskab</a>	11
<a href="#">Orientering:</a>	12
<a href="#">11. Formand</a>	12
<a href="#">12. Næstformand</a>	14
<a href="#">13. Anden næstformand</a>	15
<a href="#">14. Landshold og elite</a>	16
<a href="#">15. Konkurrence</a>	17
<a href="#">16. Klubaktiviteter og motion</a>	18
<a href="#">17. Facilitet og miljø</a>	19
<a href="#">18. Orientering drift</a>	20
<a href="#">19. Strategisk opfølgning</a>	21
<a href="#">20. Strategiaftale 2026-2029 orientering proces</a>	22
<a href="#">21. Økonomi</a>	23
<a href="#">22. Eventuelt</a>	24

---

## 1. Godkendelse af referat

---

**Beslutning:**

Referatet blev godkendt uden bemærkninger.

---

## 2. Godkendelse af dagsorden

---

**Beslutning:**

Godkendt med følgende tilføjelser

Morten Madsen deltager i mødets punkt 1, 2 og 8

Annie føjede et par orienteringspunkter til vedr.:

- Erasmusmidler
- Mail fra Nordhavn vedr. Surfski strategi

Endelig betød doodleafstemningen, at næste BE-møde afholdes d. 31. oktober i stedet for d. 22. oktober.

---

# Diskussion:

---

---

## 3. Årsmøde 2024

---

### Til Diskussion

#### Initiativtager/ansvarlig

MHJ

#### Beskrivelse

- Workshop program - [Link til planlægningsmatrix](#)
- Ingen indkomne forslag til årsmødebeslutning
- Pokaler
  - Lyngby pokalen - Bedste klub ved sprint DM
  - Pagaj's jubilæumspokal - Klub med flest deltagere Under 18 DM sprint
  - SLF pokalen - Bedste klub maraton DM
  - Dansprint Ergometer - Bedste klub ved Ergometer DM
  - Kongshvile - Lederpokal
  - Arrangørpokalen - Det bedste stævne
- Hæder og ære - diplomer - er der nogle kandidater? Skal vi efterspørge?
- 'Alternative' priser a la 2023 (er besluttet, der efterlyses nomineringer i nyhedsbrev 1/9)
- [Årsmødemateriale proces og retning](#) - opgavefordeling
- Foreløbig status på genopstilling til årets valg: Formand, 2 Næstformand, Bestyrelsesmedlem Landshold og Elite, Bestyrelsesmedlem Klub og Motion. 2 AU medlemmer

#### Indstilling

Det indstilles til at programmet og de alternative priser tages til efterretning.

Drøftelse vedr. årsmødemateriale.

Status på genopstilling.

#### Bilag INDSÆT LINK

Link i tekst

---

**Referat og evt. indstilling:**

Programmet og de alternative priser blev drøftet. Det overvejes om Wokshops på årsmødet om "Officials - sprint- og maratonstævner" & "Sprintstævneregler" kan følges op med møde / onlinemøde i januar mhp. at tilpasse fremtidens programmer.

Bestyrelsen havde ingen nye lovforslag til behandling på årsmødet.

- I forhold til de fire pokaler, der uddeles efter beregning af årets resultater, vil Louise spørge Lau, om han vil hjælpe med dette.
  - Mht Kongshvile og Arrangørpokalen er bestyrelsen gået i tænkeboks. Kandidater opsamles i ikke-offentligt dokument.
  - Mht til æresdiplomer, så laver MHJ en nyhed i kommende klubmail med opfordring til at indstille egnede kandidater.
- 

Bestyrelsen drøftede indstiftelse af en ny pokal, som kunne dække bredere end de eksisterende - intet blev besluttet, men man er gået i tænkeboks og det blev foreslået årsmødearrangørerne at fortælle om de gamle priser på selve årsmødet samt i samme omgang opfordre til nye indstiftelser.

BE støttede ideen til en ny årsberetningsform - vi skal selvfølgelig følge op på strategien og berette om hovedmål og handlinger, men beretningen må gerne være mere levende.

På valg i 2024:

Formand (Tom)

2. næstformand (Kristian)

Landshold og Elite (Tommas)

Klubaktivitet og Motion (Peter)

Appeludvalgsmedlemmer (Tabitha og Thomas)

---

## 4. Konkurrencekalender

---

### Til Diskussion

#### **Initiativtager/ansvarlig**

MHJ / LJO

#### **Beskrivelse**

Forslag til test og DM kalender 2025

Uge 4 - DM Ergometer

---

Uge 17 - Spring Regatta, Bagsværd

Uge 26 - DIF DM Ugen - Aalborg

- DM Maraton - Alt. uge 33 el. 35
- Evt. DM Polo - hvis de involverede er interesserede - Alt. begyndelsen af september

Uge 35 - DM Sprint (alt. uge 36) - Gerne Bagsværd Sø

?? - DM Ocean Race må i høj afhænge af, hvem vi kan få til at være medarrangør.

### **Indstilling**

Der indstilles til at foreløbige datoer for test og DM 2025

### **Bilag**

### **Referat og evt. indstilling:**

Der køres parallelle spor ifht at indsamle ønsker til arrangementer/konkurrencer - der udsendes googleformular til klubber og arrangører - med angivelse af hvilke datoer, der ikke er gode pga af allerede placerede arrangementer.

Det blev drøftet om DM maraton kunne ligge i DM-ugen (et lidt tidligere tidspunkt end ellers)

---

## 5. Budgetproces 2025

---

### Til Diskussion

#### **Initiativtager/ansvarlig**

CJ / KNI

#### **Beskrivelse**

I forlængelse af årsmødets budgetdrøftelse i november 2023 og bestyrelsens drøftelse juni 2024 skal budgetprocessen for 2025 fastlægges.

“Alt andet lige” betyder det i praksis at der skal findes 0,5 mio enten som besparelser eller som øgede (frie) indtægter. Dertil kommer naturligvis at “ikke alt andet er lige”. BDFL samarbejdet afsluttes ved udgangen af året. Team Danmark samarbejdet genforhandles i de kommende måneder. BDFL betyder mindre økonomisk forpligtigelse, men større opgave forpligtelser. TD kan vi endnu kun gisne om.

#### **Indstilling**

Bestyrelsen drøfter hvilke pejlemærker de enkelte delområder skal arbejde ud fra. Pejlemærkerne bør være nettoberegninger. (Fx “Facilitet og miljø kan fra fællesskabet (grund) anvende 75.000 kr” eller “Møder i alt skal øget indtægterne således der ikke er behov for at anvende midler fra fællesskabet”

Pejlemærkerne skal respektere de strategiske forpligtelser herunder nye målsætninger for 2025 (Strategiaftale med DIF).

#### **Bilag (ikke delt offentlig)**

 Budgetproces 2025 fase 1->2

#### **Referat og indstilling**

Bestyrelsen samarbejder med de ansatte om at lægge input i budgettet.

Ny tidsplan meldes ud, da næste BE-møde er flyttet fra d. 22. til 31. oktober.

---

## 6. Samarbejde om bæredygtighed & faciliteter

---

### Til Diskussion

#### **Initiativtager/ansvarlig**

NIO / IL / JJO

#### **Beskrivelse**

I 2021 indgik de tre største forbund inden for vandsport, Dansk Kano og Kajak Forbund (DKF), Dansk Sejlunion (DS) og Dansk Forening for Rosport (DFFR), en samarbejdsaftale med fokus på faciliteter, miljø og bæredygtighed.

Målet med samarbejdet er at gøre forbundene førende i arbejdet med at sikre bedre adgang til vandområder og optimere de fysiske rammer, som muliggør aktiv brug af vandet for både friluft- og sportsudøvere.

Forbundene stræber efter at stå samlet som en stærk partner i projekter og netværk, der definerer rammerne for adgang til vandet og vandmiljøet. Medlemsklubberne og forbundene skal tage initiativ til både proaktive og reaktive indsatser inden for facilitetsudvikling og miljøforbedring på nationalt, regionalt og lokalt niveau.

Blandt projektets største succeser kan nævnes:

- Etableringen af et fælles netværk bestående af sejlere og roere, som har en særlig interesse i faciliteter og bæredygtighed. Dette netværk engagerer sig aktivt i det lokale arbejde, med støtte fra forbundenes sekretariater.
- En styrket kommunikation og vidensdeling mellem klubber på tværs af de tre discipliner, uanset geografisk placering. Gennem sekretariaternes medarbejdere udveksles erfaringer og viden om fælles problemstillinger såsom klimatilpasning, havnefaciliteter og ressourceoptimering i klubhuse, hvilket styrker klubbernes samlede indsats og fremstår som en enhed overfor myndighederne.
- Effektiv ressourceudnyttelse i sekretariatet, idet tre forbund deler 1½ fuldtidsstilling, der har fuldt fokus på faciliteter og bæredygtighed. Dette sikrer både faglighed og hurtig respons, som klubberne værdsætter, samtidig med at omkostningerne holdes nede.

- Øget synlighed af vandsportsaktiviteter og behovet for bedre adgang til vandet over for eksterne interessenter som fonde, kommuner og kystnære byggeprojekter.

Hvad kommer vi til at mangle, hvis vi ikke samarbejder?

- en "tyngde" ved hørings svar og andre politiske processer, hvor vi aktivt har kunne have en bevågenhed på projekter der kan berøre vores interessenter
- en systematisk vidensdeling om faciliteter
- en bedre koordinering og samling af ressourcerne i de tre forbund, som øger vores synlighed overfor klubberne

Disse resultater danner grundlaget for en fortsat udvidelse af samarbejdet.

### **Indstilling**

Det indstilles til, at bestyrelsen bygger videre på et samarbejde mellem Dansk Sejlunion (DS) og Dansk Forening for Rosport (DFfR) omkring bæredygtighed og faciliteter. Videre foreslås det, at der ved næste bestyrelsesmøde besluttes, hvilke områder vi vil prioritere fra DKFs side.

### **Bilag**

[https://docs.google.com/document/d/1\\_p10UBW0sneIS4rsloforcouylrZooqnkx6ak3WRk78/edit](https://docs.google.com/document/d/1_p10UBW0sneIS4rsloforcouylrZooqnkx6ak3WRk78/edit)

### **Referat og indstilling**

Det skal beskrives, hvad fordelene ved samarbejdet er og gøres tydeligt, hvem der er afsender. De konkrete aftaler med DIF ligger først i foråret 2025, så vi skal beslutte en retning for os selv inden da.



---

# Beslutning:

---

---

## 7. Deltagelse på DIF budgetmøde

---

### Til beslutning

#### **Initiativtager/ansvarlig:**

CJ / TBF

#### **Beskrivelse**

Deltager nr. 2 til DIF budgetmøde søges 25-26 okt. Kristian har meldt sig på den ene plads. Anni og Tom er forhindret. Vi har tid til at aftale det på bestyrelsesmødet.

DIF budgetmøde er ikke et møde hvor der stemmes (ret meget) - det er mere et orienterings og arbejdsmøde. Dagsordenen for 2024 er ikke ude endnu. Vi ved at DIF politiske program skal vedtages.

#### **Indstilling**

Det besluttet, hvem der deltager på DIFs budgetmøde.

#### **Bilag**

#### **Referat og evt. indstilling:**

Kristian Nielsen og Tommas Nielsen deltager.

---

## 8. Tilpasning af praksis uddannelse IPP og Instruktør

---

### Til beslutning

#### **Initiativtager/ansvarlig:**

AGO / MJM

#### **Beskrivelse**

I forlængelse af sidste bestyrelsesmøde, om opdatering af IPP-uddannelsessystemet, er bestyrelsens input blevet justeret i dokumentet.

#### **Indstilling**

Der indstilles til at bestyrelsen godkender hele eller evt. dele af forslaget om opdatering af uddannelsessystemet, på baggrund af dokumenter med overvejelser for/imod.

#### **Bilag**

-  Opdatering af IPP systemet (ikke delt offentligt)

#### **Referat og evt. indstilling:**

Essensen i forslaget er at ligestille udbydere og klubber ifht brugen af IPP-systemet.

Der skal en afdækning af funktionalitet i Ipaddle til, men det er teknik, der kan løses.

Ifht kvalitetssikring i systemet, vil der være mere synlig kontrol, men billigere praksis for klubber og medlemmer. Budget 2025 vil rumme en post til udvikling af dette.

BE bakkede op om model 2 på side 4.

---

## 9. Vedtagelse af DKF DGI samarbejde 2025 ->

---

### **Til beslutning**

#### **Initiativtager/ansvarlig:**

KNI / CJ / NIO

#### **Beskrivelse**

I forlængelse af den tidligere fastlagte proces er der på møde mellem DKF og DGI udarbejdet et udkast til en ramme for et fremtidigt samarbejde.

DGI er pt. nationalt og lokalt i gang med en organisationstilpasning og aftalen skal ses i lyset af at der fortsat er elementer, der skal endeligt tilpasses hos DGI.

#### **Indstilling**

Aftalen godkendes af bestyrelsen

#### **Bilag**

[Forankringsplan DKF DGI](#) (ikke delt offentligt)

#### **Referat og evt. indstilling:**

DKF ønsker at tilslutte sig den aftalte ramme. En joker er DGI's igangværende strukturomlægning. BE's holdning er, at det er fint at have dialogforum med DGI, så aftalen godkendes også herfra.

---

## 10. Principbeslutning medejerskab af IP selskab

---

### Til beslutning

#### **Initiativtager/ansvarlig**

AGO / CJ

#### **Beskrivelse**

De seneste 6 måneders arbejde med onboard - we paddle, selskabet bag (Zeaeye) og idrættens aktører (DIF, Dansk Sejlunion, Dansk Forening for Rosport, Dansk Vandski og Wakeboard) har udmøntet sig i appen i version 1.2.37. Det har dog afsløret et behov for at fremtidssikre investeringerne af tid og penge. Der er udviklet en model der baserer sig etableringen af et [IP selskab](#) (Intellectual Property). Ejerskabet deles mellem idrætten og Zeaeye. Dermed kan vores fælles udviklede produkt ikke pludselig forsvinde i forbindelse med et salg af en virksomhed eller er skifte af en strategi.

Økonomisk vil det på sigt kunne betyde indtægter men den primære årsag til stiftelsen er for DKF en etablering af en sikkerhed. Der vil være en begrænset (efter etablering) mængde opgaver i at indgå i dette. Formelt vil DKF få tilført en værdi (på egenkapitalen) men værdi vil ikke reelt kunne realiseres i de første år. Så det vil i de første år være uden reel økonomisk betydning. På sigt vil det derimod være problematisk IKKE at have den større sikkerhed for at kunne fastholde og udvikle den etablerede løsning Onboard - We paddle.

DKF og de øvrige forbund er i løbende dialog med DIF jurister mhp. at håndtere dette fagligt og juridisk korrekt. De endelige dokumenter er ikke udfærdiget endnu. Det vil dog være hensigtsmæssigt med en principbeslutning således at der ikke investeres for meget energi i projektet inden en endelig beslutning.

#### **Indstilling**

Det indstilles, at bestyrelsen godkender at der arbejdes videre med den skitserede model til senere endelig godkendelse.

#### **Bilag**

Notat beskriver grundlæggende forhold til et specialforbund og de 2 udkast er hhv, vedtægter og ejerftaler. (Ikke delt offentligt) [Link](#)

#### **Referat og evt. indstilling:**

BE godkender, at der arbejdes videre med modellen.

# Orientering:

---

---

## 11. Formand

---

### Initiativtager/ansvarlig

Tom Bundesen Faurschou

### Beskrivelse

Vi står nu allerede ved afslutningen af endnu en flot sæson for vores forbund, med mange aktiviteter og tiltag som har skabt mange nye oplevelser for vores medlemmer i alle de discipliner vi har.

Der har været aktivitet over sommeren med møder omkring DIF nye strategi og forberedelse af hvordan vi skal spille ind i den, men vi ser en meget stor lighed med vores strategi og det DIF gerne vil. Ligeledes står vi overfor en ny aftale med TD, hvor der bliver sendt nogle signaler om skærpet fokus, men det er udvis hvad det betyder i praktise, det er vi i dialog med TD og DIF om for det kan hvad effekt på vores talentudvikling, men vi ser mulighederne og arbejder for vi får et godt sted at stå for vores fremtidige udvikling. Vi har lavet disciplinanalyser på maraton og Polo til TD.

Jeg havde æren af at være ved OL i Paris, inviteret af DIF og det gav muligheder for nogle gode snakke med mine kollegaer i de øvrige olympiske specialforbund, vi ser mange ligheder i vores udfordringer, og det har medført vi forsøger at få nogle møder med TD & DIF omkring de nye aftaler og grundlaget for dem.

OL 2024 var også rekord for DKF, vi havde 7 atleter med 5 herrer & 2 damer, super fantastisk. Vi havde et lidt blandet OL og havde nok håbet på et par finaler mere. Men med en OL Bronzemedalje til Emma Aastrand Jørgensen efter en super spændende finale var det et rigtig OL for DKF og ikke mindst blev Emma den mest vindende danske kvindelige atlet til OL nogensinde...Kæmpe tillykke til Emma.

Jeppe og jeg deltog i et møde, som vi DKF, Dansk Sejl og DFFR indkaldte til om et udvidet samarbejde mellem de blå forbund i DIF, dette skal være med til vi får øget fokus på de fælles udfordringer og problemstillinger vi har og ligeledes skal det være med til at vi står stærkt i og omkring nye projekter i havneprojekter mm.

---

Vi vil også gerne sætte det Blå mere på DIF agendaen. Mødet var rigtig godt og vi laver nu en gruppe "Blå Netværk", vi sender vores referat ud til alle de 12 forbund som har givet udtryk for de ønsker at deltage.

ICF kongressen er i november mdr. hvor der er valg til alle poster, derfor var det aktivitet ved OL, da deadline var lørdag under OL. Vi har en god dialog med ICF og jeg synes vi står godt og har mulighed for påvirkning. ICF har 100 år jubilæum og vi skal huske vi DKF var med det at starte ICF.

ECA holder en ekstraordinær kongres, da der skal vedtages nye tiltag og ændring af lovene, så det sikre ECA en frihed til at udvikle organisationen og fremtidssikre ECA. Vi har haft

Christian Jacobsen med i dette arbejde, så vi har tråd i arbejdet.

## **Indstilling**

### **Bilag INDSÆT LINK**

#### **Bestyrelsens kommentarer:**

Ift det blå netværk Vi bør bruge dette forum (samarbejdet) ifht DIF, så alle debatter om facilitet og miljø ikke kommer til at handle om haller og boldbaner.

---

## 12. Næstformand

---

### Initiativtager/ansvarlig

Anni Grøndal

### Beskrivelse

- Foreslår at vi kigger på mulighederne for at søge Erasmus midler.
- Mail fra Nordhavn vedr. Surfski strategi til behandling på et senere møde

### Indstilling:

Bilag INDSÆT LINK

### Bestyrelsens kommentarer:

---

## 13. Anden næstformand

---

### Initiativtager/ansvarlig

Kristian Nielsen

### Beskrivelse

#### Styregruppemøde 12. juni (DGI - BDFL)

Deltog i møde i Brøndby med repræsentanter for DGI omkring videre samarbejde efter det officielle samarbejdes afslutning. Mødet bar præg af at man i DGI var igennem en organisationsomlægning og deraf følgende usikkerhed om både hvem som ville være fremtidig samarbejdspartner og ikke mindst om der kunne stilles økonomi til rådighed. Fra DGIs side var der et ønske om at DGI klubber får adgang til DKFs kursus-system udover det allerede etablerede samarbejde om SUP uddannelserne. Dette er naturligvis muligt hvis klubben er medlem af DKF.

#### Budgetarbejde 2025:

Påbegyndes.

#### Indstilling:

Tages til efterretning.

#### Bestyrelsens kommentarer:

Taget til efterretning.



---

## 14. Landshold og elite

---

### Initiativtager/ansvarlig

Tommas Nielsen

### Beskrivelse

Vi står på bagkant af et godt OL og lægger pt. hele fundamentet for elitestrategien frem mod 2028 og til dels 2032. Vi holder os til den drøftede plan fra sidste bst møde, og pt. starter

Torben Koue interviews op med enkelte atleter for at sikre den bredeste dækning.

Torben har dagligt snakke med vores sportsmanager i TD, således at vi kan ramme bedst muligt ned i TDs retning. Pt. ser det ud til at vi bliver kategoriseret som

“verdensklasseforbund” og det tegner sig til i hvert fald ikke at blive et reduceret budget på trods af TDs udmelding og højnede fokus på den absolutte elite.

den samlede elitestruktur er meget afhængig af netop denne TD aftale, og derfor er vi pt. i gang med at beskrive hvad vi har brug for. Hertil vil vi bruge en WS på årsmødet med følgende titel:

### "DKFs Talent og Elitestrategi og TDs støttekoncept 2025-2028

Få en opdatering fra eliteafdelingens maskinrum på DKFs Talent og Elitestrategi, samt TDs støttekoncept 2025-2028. Kast dig ind i en ligeværdig og styret diskussion, som særligt kommer til at fokusere på klubbernes mulighed for at bidrage til talent og eliteudviklingen i dansk kano og kajak.

Overvejelsen ville være at lægge et ES møde ugen før, så folk tager ejerskab på årsmødet og medlemmerne bidrager positivt ind i workshoppen.

### Indstilling

### Bilag INDSÆT LINK

### Bestyrelsens kommentarer:

Spørgsmål fra Kristians bagland vedr. kapkano-atleters mulige deltagelse til konkurrencer.

Svar: “Atleterne skal have et vist niveau for at det giver mening - det gælder i øvrigt alle discipliner.

Hvis spørgerne kan komme med nogle atleter, der har niveauet, vil der blive set på det”.

---

## 15. Konkurrence

---

### Initiativtager/ansvarlig

Louise Jørgensen

### Beskrivelse

#### Uge 25 - DM Ugen - Herning

5000 m Sprint med overbæring - Interessant koncept, lavt deltagertal, rigtig god TV-dækning i ca. 1 time.

#### Uge 32 - DM Maraton - Silkeborg

Deltagertal lid lavt (ca 170)

#### 24. august - DM Ocean Race - Helsingør-Gilleleje

En væsentlig anderledes oplevelse end Sprint og Maraton

Deltagere fortæller at der er brug for mere fleksibilitet, når der skal laves arrangementer

#### Uge 35 - DM Sprint - -Holstebro

Tilmelding tegner godt ca. 290

### Indstilling

### Bilag INDSÆT LINK

### Bestyrelsens kommentarer:

Debat:

Hvad kan vi gøre for at øge deltagelse i de forskellige konkurrenceformater?

Flere deltagere indenfor de samme konkurrencedage giver en bedre økonomi, men kan være svært at få plads til.

Bør mastersklasser være åbne (dvs ikke kun for danske deltager)? Det bør prøves af - argument: det er bedre for økonomien og sjovere for arrangørerne.

Ergometer DM kunne være en prøvesten for dette.

Spørgsmålet bør lægges ud i de forskellige fora DKF råder over - masters, elite....

---

## 16. Klubaktiviteter og motion

---

**Initiativtager/ansvarlig**

Peter H Engel

**Beskrivelse**

**Indstilling**

**Bilag INDSÆT LINK**

**Bestyrelsens kommentarer:**

## 17. Facilitet og miljø

---

### Initiativtager/ansvarlig

Jeppe Jørgensen

### Beskrivelse

- Som Tom nævnte i sin orientering blev der den 16. august 2024 afholdt møde om et blå netværk sammen med 11 andre forbund. Jeg håber, at det blå netværk hen ad vejen får markeret sig i debatter, høringer m.v., og at vi får en tydelig fælles stemme i f.t. DIF m.fl.
- Der afholdes forretningsudvalgsmøde i Søsportens Sikkerhedsråd den 25. september 2024. Der vil bl.a. være drøftelser om aktuelle sikkerhedsmæssige problemstillinger, og om kommende aktiviteter og kampagner. Desuden drøftelse om optagelse af nyt medlem.
- Friluftsrådet har inviteret til to dialogmøder om en forestående marin naturnationalpark i Øresund. Sekretariatet har sendt invitationer til relevante klubber, med opfordring til at deltage i et af de to møder.

### Indstilling

Bilag INDSÆT LINK

Bestyrelsens kommentarer:

---

## 18. Orientering drift

---

### Initiativtager/ansvarlig

Malene Hjorth / Christian Jacobsen

### Beskrivelse

Elementer der 'falder uden for' strategirapporteringen samles her.

### Indstilling

Orienteringen tages til efterretning

### Bilag

[Orientering Drift - 2024.09.03](#)

**Bestyrelsens kommentarer:**

---

## 19. Strategisk opfølgning

---

### Initiativtager/ansvarlig

Christian Jacobsen / Nina Iren Øverberg / Peter Harpsøe Engel

### Beskrivelse

### Indstilling

### Bilag INDSÆT LINK

[Link til strategisk opfølgning](#)

### Bestyrelsens kommentarer:

---

## 20. Strategiaftale 2026-2029 orientering proces

---

### Til orientering

#### **Initiativtager/ansvarlig**

Christian Jacobsen / Nina Iren Øverberg

#### **Beskrivelse**

I forbindelse med BE-seminaret den 7.-8. juni blev der orienteret om procesplanen vedrørende den kommende strategiaftale med DIF for perioden 2026-2029.

De overordnede retningslinjer blev drøftet, og der blev påpeget behovet for en mindre ressourcekrævende proces i organisationen. Det videre arbejde vil tage udgangspunkt i vores eksisterende DKF-strategi 2021-2028, som danner rammerne for processen. Derudover er der udarbejdet et forslag til en SWOT-analyse.

I løbet af indeværende år skal de overordnede retningslinjer og SWOT-analysen være indsendt til DIF som forberedelse til en workshop om strategiaftalen den 25. september. DIF's vurdering af midlerne vil baseres på denne workshop.

Vedlagt findes et forslag til SWOT-analysen. Arbejdet med at detaljere resultat- og procesmål vil begynde i januar 2025 og skal være afsluttet i midten af maj 2025.

#### **Indstilling**

Bestyrelsen tager processen og SWOT analysen til orientering.

#### **Bilag**

[https://docs.google.com/document/d/15Qbl026DT4cSuSbJgs\\_zUJdiexm3kqKAe91kAra\\_Pss/e/dit](https://docs.google.com/document/d/15Qbl026DT4cSuSbJgs_zUJdiexm3kqKAe91kAra_Pss/e/dit) (Bilag ikke delt offentligt)

#### **Bestyrelsens kommentarer:**

Ingen kommentarer

---

## 21. Økonomi

---

### Initiativtager/ansvarlig

Christian Jacobsen / Kristian Nielsen

### Beskrivelse

Bestyrelsen skal løbende orienteres om og tage stilling til forbundet økonomiske situation.

Regnskab / balance pr 19/8 er kommenteret med noter. Der er en række afvigelser - særligt på sprint. Det afgørende her (sprint) er dels totalen ift aftalerne med TD dels ift. deltagerbetaling. Her er de fleste aktiviteter nu afviklet og med 300t tilbage svarende til et forbrug på 93% ser det ud til at kunne holde.

Der er pt realiseret 74 % af indtægterne og 64 % af udgifterne. Et ret normalt billede 8/12 er 66,6%

En række afregninger bla. med KC og klubber der bruger DKF's lønservice betyder at der er ca 900t i tilgodehavender (i 2023 var det 2,6 mio kr )


På fonde mangler der indtægter - det søges udlignet med tilbageholdenhed på projektudgifter. Der arbejdes med dette både på kort og på langt sigt. Af øvrige indtægter der følges nøje er licensindtægter og så ved vi med sikkerhed at kontingent ikke når 100%

Likviditeten orienteres der om efter dette er skrevet

### Indstilling

Status tages til efterretning

### Bilag (ikke delt offentlig)

 Kontoskema pr. 19.08.24 til noter

### Bestyrelsens kommentarer:

Ingen kommentarer



---

## 22. Eventuelt

---

**MHJ:** Klumme til Magasinet - kunne det tænkes, at nogen har lyst til at følge efter Peter i 'rækken' af klummer? F.eks. kunne der spindes en ende over vores seneste titel 'Idræt for Klima', men der kan også være andre emner, der presser sig på.

**Bestyrelsens kommentarer:**

Dette blev taget til efterretning.

---